
19. Ansøgning om støtte til Skøjtebane i Enghave Parken (2010-146140)
Kevin Bendix & Timme Kornerup-Bang søger Lokaludvalget om støtte til en skøjtebane i Enghave 
parken 2010/2011/2012.

Der søges om 300.000 kr., 150.000 kr. i 2010, og 150.000 kr. i 2011.

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vesterbro Lokaludvalg beslutter om Skøjtebane i Enghave parken skal støttes1.

at Vesterbro Lokaludvalg beslutter at eventuel støtte bevilges fra puljemidlerne2.

Problemstilling

Enghave Parken er i dag en af de eneste grønne pletter på Vesterbro kortet. Den ligger som en 
ubrugt oase midt på stenbroen med sine mange alléer, grønne træer, gamle boldbaner og Arne 
Jacobsens parkscene. På Vesterbro står man overfor en årrække med metrobyggeri på Enghave 
Plads, hvilket efterlader et stort tomrum for Vesterbroerne og københavnerne generelt, da pladsen 
har været en central del af by- og kulturlivet på Vesterbro. Derfor har Vesterbro brug for at aktivere 
Enghave Parken med kultur og liv, hvilket netop er hvad Marketenderiet vil sætte i gang i de 
kommende år. Marketenderiet vil åbne et nyt tilbud til borgerne på Vesterbro. En tiltrængt rolig 
udendørs café med plads til børnene og en kulturdynamo, der arbejder sommer og vinter. 
Marketenderiet vil lave en række kulturarrangementer rettet mod et bredt publikum (se vedlagte 
projektbeskrivelse).

Ønsket fra ansøger er at etablere/ opsætte en skøjtebane i Enghave Parken i 2010/2011/2012. 
Ansøger har fået mulighed for at købe en kunstig skøjtebane inkl. skøjter og slibemaskine, som kan 
blive sat op og drevet allerede fra i år. Banen er 300m2 med bander. Man kunne overveje at købe lidt 
ekstra moduler til banen som foreslået i budgettet. Tanken er, at folk kan låne skøjter gratis i den 
dertil opsatte bod, som drives af Marketenderiet. Marketenderiet er som i navnet en købmand/cafe 
beliggende i forbindelse med Skøjtebanen. Denne aktivitet vil give borgerne et åndehul midt i vores 
dejlige bydel hele året rundt. Marketenderiet etablerer, vedligeholder og driver kunstisbanen hele 
sæsonen. 

Ansøger ønsker at promovere skøjtebanen gennem artikler i Vesterbrobladet. 

Der søges udover Lokaludvalget også støtte fra Carlsberg Bryggerierne, DK Beton.

Egen medfinansiering udgør 50.000 kr.
Ansøger søger Vesterbro Lokaludvalg om 150.000 kr. af 2010 midlerne og 150.000 kr. af 2011 
midlerne.

Løsning



Ansøgningen har været behandlet på møde i Vesterbro Lokaludvalgs forretningsudvalg den 6. okt. 
2010. Forretningsudvalget bad sekretariatet om at undersøge hos ansøger, dels om de har fået svar 
fra Fredningsmyndighederne i forhold til om de må sætte en bod op i Enghave Parken, dels om de 
har mulighed for at møde op på Lokaludvalgsmødet og fortælle om de er klar til at gå i gang nu, og 
om de eventuelt har opnået støtte andre steder fra.

Vesterbro Lokaludvalg skal beslutte om Skøjtebane i Enghave Parken skal støttes.

Økonomi

Vesterbro Lokaludvalg har fået udlagt 2.534.000 kr. til selvstændig varetagelse i 2010. Hidtil er der 
disponeret over 2.441.591 kr. af de 2.534.000 kr., og dermed 92.409 kr. til rest.

Vesterbro Lokaludvalg har endnu ikke fået udmeldt en beløbsstørrelse på puljemidlerne i 2011, så 
eventuel støtte gives under forudsætning af, at Vesterbro Lokaludvalg tildeles puljemidler til 
selvstændig varetagelse i 2011 i samme størrelsesorden som i 2010. Vesterbro Lokaludvalg har hidtil 
disponeret 31.375 kr. af 2011-puljemidlerne.

bilag




